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Abstract
This contribution presents the first Algerian and Arab version
of the child and youth resilience measure (cyrm-28). The
authors first give the various definitions of resilience according
to several theoretical understandings integrating different
dimensions of this phenomenon and process. Then, the article
will present the methodology of this adaptation procedure
which includes the preparation of the research protocol

(translation in Arabic of the scale, informed consent of the
parents and the target population). The protocols collected
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from a sample of 113 participants, including 46 boys and 67
girls aged 9 to 14 years, are stripped to deliver the
psychometric characteristics of this scale. The final Arabic
version of this scale is given in the appendix to this article.

Keywords: resilience; the Cyrm-28; child and youth; context;
culture.

Résumé

Cette contribution présente la premiere version algérienne et
arabe de la Child and Youth Résilience Measure (Cyrm-28). Les
auteurs donnent d’abord les différentes définitions de la
résilience selon plusieurs acceptions théoriques intégrant
différentes dimensions de ce phénomeéne et processus. Ensuite,
ils présentent la méthodologie de l'étude qui comporte la
préparation du protocole de recherche (traduction en arabe de
’échelle, le consentement éclairé des parents et la population
cible). Les protocoles recueillis aupres d’'un échantillon de 113
participants dont 46 garcons et 67 filles agés de 9 a 14 ans, sont
dépouillés pour livrer les caractéristiques psychométriques de
cette échelle.

Mots-clés: résilience; la Cyrm-28; enfant et jeune; contexte;
culture
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